
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 71/10 
Сарајево/Sarajevo, 10. 02. 2010.  
 

З А П И С Н И К 
  са 71.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 03. 02. и 10. 02. 2010. године 

 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 40 посланика.  
 
 Оправдано су одсуствовали Лазар Продановић и Јерко Иванковић Лијановић. 
  

Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Младен Зиројевић, 
Средоје Новић, Бариша Чолак и Рудо Видовић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници ОЕБС-а, УСАИД 
ПСП, америчке амбасаде, британске амбасаде, Високог судског и тужилачког савјета БиХ и 
Агенције за заступање и заштиту ауторских права Сарајево – Sine Qua Non.     
 
 Сједници је присуствовао и генерални ревизор Миленко Шего. 
  
 Након што је укратко упознао Дом са измјенама дневног реда, предсједавајући 
је отворио расправу о дневном реду. 

У расправи су још учествовали: Хусеин Нанић, Драго Калабић, Денис 
Бећировић, Селим Бешлагић,  Славко Јовичић, Бранко Докић, Сефер Халиловић, Бериз 
Белкић, Златко Лагумџија, Нико Лозанчић, Милорад Живковић, Мирко Околић и 
Мартин Рагуж. 

Хусеин Нанић предложио је да се дневни ред сједнице допуни тачком: 
„Именовање три представника из Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
у Комисију за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције и координацију 
борбе против корупције“. 

Златко Лагумџија предложио је да се дневни ред сједнице допуни тачком 
''Разматрање закључка: Задужује се Савјет министара БиХ, са посебним уклоном  на 
надлежности Министарства безбједности, Министарства правде, Министарства за 
људска права и избјеглице и Министарства иностраних послова, да припреми 
информацију о акцији „Свјетлост“, изведеној 02. 02. 2010. године, са предлогом мјера и 
даљих активности, најкасније до наредне сједнице''. 

Бранко Докић предложио је да се дневни ред сједнице допуни тачком: 
„Разматрање иницијативе за доношење одлуке о формирању привремене комисије 
Представничког дома за израду Предлога закона о попису становништва, домаћинстава 
и станова у Босни и Херцеговини 2011. године“. 

Сефер Халиловић предложио је да се дневни ред сједнице допуни тачком: 
''Проблеми припадника Оружаних снага БиХ којима у 2010. години истиче уговор и 
изналажење могућности за њихово трајно збрињавање''.  

Обављено је гласање о предложеним допунама дневног реда како слиједи: 
Предлог Хусеина Нанића усвојен је једногласно, са 27 гласова „за“ (из 

Федерације БиХ 16, из Републике Српске 11), те је уврштен као 29. тачка дневног реда. 
Предлог Златка Лагумџије такође је усвојен једногласно, са 30 гласова „за“ (из 

Федерације БиХ 19, из Републике Српске 11), те је уврштен као 30. тачка дневног реда. 
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''За'' предлог Бранка Докића гласало је 29 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске 11), „против“ је гласао један, а три посланика било је „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио предлог и уврштен је као 31. тачка  
дневног реда. 

Што се тиче предлога Сефера Халиловића, предсједавајући је предложио да га 
предлагач преформулише у иницијативу, у оквиру посланичких питања, коју ће 
Колегијум прослиједити надлежној комисији те да се покуша добити одговарајући 
материјал који би, у складу са Пословником, могао да буде тачка дневног реда. Сефер 
Халиловић се сагласио с овим предлогом. 

 
Предсједавајући је констатовао да 71. сједница  Представничког дома има сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 70. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

             а) Коментари на добијене одговоре, 
  б) Нова посланичка питања; 

3. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 8 - 54/09 од 03. 06. 2009. године 
(друго читање); 

4. Предлог закона о заштити нових сорти биља у Босни и Херцеговини, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 – 111 /09 од 01. 12. 2009. 
године (друго читање); 

5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи Босне и 
Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 - 
105/09 од 17. 11. 2009. године (друго читање); 

6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о политици директних страних 
улагања у Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 
01, 02 – 02 – 4 – 115/ 09 од 09. 12. 2009. године (друго читање); 

7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
систему Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 
02 – 02 – 3 – 97/09 од 16. 10. 2009. године (друго читање); 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Јавном радио-телевизијском 
сервису Босне и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 
02 – 02 – 3 – 98/09 од 16. 10. 2009. године (друго читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама, предлагач: 
Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02, - 02 – 3 – 99 /09 од 16. 10. 2009. године 
(друго читање); 

10. Предлог закона о облигационим односима, предлагач: Савјет министара БиХ, 
закон број: 01,02 – 02 – 5 - 3/10 од 18. 01. 2010. године (прво читање); 

11. Предлог закона о ауторским и сродним правима, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 - 5/10 од 18. 01. 2010. године (прво читање); 

12. Предлог закона о колективном остваривању ауторских и сродних права, 
предлагач:  Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 - 4/10 од 18. 01. 
2010. године (прво читање); 

13. Предлог закона о измјени и допунама Закона о царинској политици Босне и 
Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 - 1/10 
од 06. 01. 2010. године (прво читање); 
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14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности 
саобраћаја на путевима у Босни  и Херцеговини, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 3 - 8/10 од 19. 01. 2010. године (прво читање); 

15. Предлог закона о радном времену, обавезним одморима мобилних радника и 
уређајима за евидентирање у друмском превозу, предлагач: Савјет министара 
БиХ, закон број: 01,02 – 02 – 3 - 2/10 од 08. 01. 2010. године (прво читање); 

16. Предлог закона о измјенама и допунама Оквирног закона о високом образовању, 
предлагач: посланик Денис Бећировић, закон број: 01 – 02 – 7 - 108/09 од 24. 11. 
2009. године (прво читање); 

17. Предлог закона о порезу на додату вриједност с Мишљењем комисије за 
финансије и буџет (предлагач: Клуб посланика СНСД-а, закон број: 01-02-4-
35/09 од 10. 04. 2009. године; 

18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине, предлагач: 
посланик Денис Бећировић – закон у првом читању; 

19. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закључка посланика Винка Зорића са 68. сједнице Дома, одржане 30. 
12. 2009. године, који гласи: „Из буџетске резерве биће издвојено 700.000. КМ 
за врхунске резултате спортиста. Средствима ће располагати Министарство 
цивилних послова БиХ, односно Савјет министара БиХ, по јасно утврђеним 
критеријумима, а могу их добити савези регистровани на нивоу Босне и 
Херцеговине чије су репрезентације постигле успјехе на међународним 
такмичењима. Средства се додјељују током године кад буде остварен добар 
резултат. Исто тако, Министарство може подржати међународна такмичења на 
нивоу репрезентација“ (изјашњавање одгођено на 70. сједници, одржаној 21. 01. 
2010. године); 

20. Извјештај о ревизији извршених донација Високог судског и тужилачког савјета 
Босне и Херцеговине у периоду 2006 – 2008 (материјал Канцеларије за ревизију 
институција БиХ, акт број: 01,02-16-1-1372/09 од 07. 12. 2009. године); 

21. Извјештај о ревизији Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и Херцеговине 
за 2008. годину (материјал Канцеларије за ревизију институција БиХ, акт број: 
01,02 – 16-1-1375/09 од 07. 12. 2009. године); 

22. Избор три члана Управног одбора Агенције за развој високог образовања и 
обезбјеђивање квалитета на период од три године (Предлог јединствене ранг-
листе кандидата Привремене заједничке комсије оба дома ПСБиХ број: 01,02-
50-1-49-5/10 од 18. 01. 2010. године); 

23. Именовање члана Сталне делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини Медитерана (умјесто преминулог посланика Јозе 
Крижановића), из Представничког дома; 

24. Изјашњавање о иницијативи посланика Мирјане Малић за покретање 
активности надлежних државних органа (Савјета министара БиХ и 
Парламентарне скупштине БиХ) за промјену Устава БиХ и Изборног закона 
БиХ у складу са правоснажном одлуком Европског суда за људска права; 

25. Изјашњавање о иницијативи посланика Адема Хускића за уврштавање у дневни 
ред Представничког дома тачке: ''Одлука о проглашењу 27. јануара Даном 
сјећања на жртве холокауста''; 

26. Изјашњавање о иницијативи посланика Адема Хускића за уврштавање у дневни 
ред Представничког дома тачке: ''Одлука о проглашењу 11. јула Даном сјећања 
на жртве геноцида у Сребреници''; 

27. Изјашњавање о иницијативи посланика Ремзије Кадрића, Садика Бахтића и 
Адема Хускића за уврштавање у дневни ред Представничког дома тачке: 
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''Покретање процедуре за разрјешење Управног одбора Радио-телевизије Босне 
и Херцеговине'', 

28. Измјене у чланству комисија Представничког дома и заједничке комисије оба 
дома: 

a) Селим Бешлагић именује се за члана Заједничке комисије за одбрану и 
безбједност БиХ, 

б)   Нермина Заимовић-Узуновић именује се за члана Комисије за спољну  
      трговину и царине и 

                  ц)  Нермина Заимовић-Узуновић именује се за члана Комисије за  
                        равноправност полова, умјесто преминулог Јозе Крижановића; 

29. Именовање три члана из Представничког дома ПСБиХ у Комисију за избор и 
праћење рада Агенције за превенцију корупције и координацију борбе против 
корупције; 

30. Закључак: Задужује се Савјет министара БиХ, са посебним уклоном  на 
надлежности Министарства безбједности, Министарства правде, Министарства 
за људска права и избјеглице, Министарства иностраних послова, да припреми 
информацију о акцији „Свјетлост“, изведеној 02. 02. 2010. године, са предлогом 
мјера и даљих активности, најкасније до наредне сједнице; 

31. Разматрање иницијативе за доношење одлуке о формирању привремене 
комисије Представничког дома за израду Предлога закона о попису 
становништва, домаћинстава и станова у Босни и Херцеговини 2011. године;  

32. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Министарства иностраних послова Босне и Херцеговине и 

Федералног министарства европских и међународних послова Републике 
Аустрије о сарадњи у области развоја, 

b) Уговора о кредиту за пројекат изградње постројења за десумпоризацију 
горивних гасова за термоелектрану Угљевик између Јапанске агенције за 
међународну сарадњу и Босне и Херцеговине, 

c) Уговора о зајму и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни, и Босне и 
Херцеговине и Републике Српске и Града Бањалуке - Водоснабдијевање и  
канализација у граду Бањалуци (компонента 1: водоснабдијевање), 

d) Уговора о финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт  на Мајни, и 
Босне и Херцеговине и Републике Српске и Града Бањалуке – Градски 
систем водоснабдијевања и одвођења отпадних вода у граду Бањалуци 
(компонента 2: системи за одвођење отпадних вода), 

e) Споразума о зајму између Босне и Херцеговине, коју заступа 
Министарство финансија и трезора, и Мађарске извозно-увозне банке за 
пројекат - Третман отпадних вода у општини Тузла, 

f)  Споразума између Босне и Херцеговине и Чешке Републике о 
избјегавању двоструког опорезивања у односу на порезе на доходак и 
на имовину, 

g)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Федеративне 
Републике Бразил о ослобађању од виза за носиоце дипломатских, 
званичних и службених пасоша, 

h)  Амандмана на Устав Међународне организације рада из 1997. године. 
                                      
Ад. - 1. Усвајање Записника са 70. сједнице Представничког дома  
 

Није било расправе о Записнику. 
Записник са 70. сједнице усвојен је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске 10), два „против“ и једним гласом „уздржан“. 
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Ад. - 2. Посланичка питања: 
             а) Коментари на добијене одговоре, 

  б) Нова посланичка питања 
 
Предсједавајући Живковић констатовао је да су од прошле до ове сједнице 

одговоре на постављена питања добили:  
 Лазар Продановић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 

15, 30, 32. и 69. сједници, 
 Шемсудин Мехмедовић - од РТРС-а на питање постављено на 66. 
сједници, 

 Селим Бешлагић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 
63. и 64. сједници (два одговора), 

 Рифат Долић - од Савјета министара БиХ на питање постављено на 31, 
42. и 63.  сједници, 

 Хусеин Нанић - од Дирекције цеста ФБиХ и Федералног министарства 
саобраћаја и комуникација на питање постављено на 69. сједници и од 
Савјета министара БиХ на питање постављено на 66. сједници, 

 Милорад Живковић – од Института за акредитовање и Министарства 
иностарних послова на питање постављено на 64. сједници. 

 
i) Коментари на добијене одговоре 

 
Одговоре су коментарисали Селим Бешлагић и Азра Алајбеговић. 
У оквиру коментара на добијене одговоре питање је поновила: 

 
Азра Алајбеговић  
 „Колико је дошло средстава у БиХ од сукцесије и колико их има са данашњим 
даном на рачуну?“  
 
 б) Нова посланичка питања 
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 

Нико Лозанчић:  
„1. Да ли је икада, а посебно током 2009. године, било која од нама сусједних 

држава доставила било какав захтјев надлежним тијелима БиХ за примјену посебних 
мјера (прислушкивање телефона) на територији БиХ и ако јесте, у коликом је то броју 
случајева и по којем међународном уговору или закону БиХ је то евентуално 
одобрено? 

  1а) Ако је одговор на питање број 1. случајно негативан, онда сљедеће питање 
– располажу ли ове институције, или било која од ових институција којој је упућено 
прво питање, сазнањима да се у овој држави врши прислушкивање грађана ове државе 
по налогу судова других држава? Ако се утврди да су моја сазнања тачна – шта ће 
предузети те институције да се санкционишу одговорни и да се у будућности спријече 
овакве могућности, ако су у супротности са важећим законима БиХ и међународним 
споразумима и конвенцијама које је ратификовала БиХ? 

 1б) Шта кане предузети на међународном плану како би се оваква понашања 
других држава, ако су била и ако су нелегална, спријече и осуде и санкционишу?  

2. Зашто Високи судски и тужилачки савјет БиХ опструира попуну Уставног 
суда Федерације БиХ и када ће надлежним тијелима Федерације БиХ доставити листе 
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квалификованих кандидата за упражњене позиције тројице судија Уставног суда 
Федерације БиХ, и то једног из хрватског, једног из српског и једног из бошњачког 
народа?“  
 
Садик Бахтић  
 ''Због чега до сада, у складу са Анексом IX Дејтонског споразума, није 
успостављена Корпорација за поштански промет на државном нивоу?'' 
 
Сефер Халиловић  
 ''1. Задужује се Колегијум Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
да затражи од Савјета министара комплетну информацију о стању припадника 
Оружаних снага БиХ којима у току 2010. године истиче уговор и предлог рјешења за те 
припаднике, како би на наредној сједници Представничког дома била обављена 
расправа о овом важном питању и донесене одлуке. 

2. Да ли су и по којем основу менаџмент и Надзорни одбор на Правном 
факултету у Сарајеву у периоду септембар-децембар 2009. године исплатили свим 
запосленим на Правном факултету по 14,5 плата?“ 

 
Селим Бешлагић  

„У свим законима који су донесени у Парламенту БиХ стоји члан да закони на 
нижим нивоима треба да буду усаглашени до одређеног рока – Да ли је то обавеза и ко 
је надлежан за спровођење те обавезе, као и које су санкције за оне који нису 
реализовали тај члан?“ 

 
Азра Алајбеговић  

„Колико има обрађених захтјева за додјелу држављанства БиХ и зашто се не 
одлучује о тим захтјевима благовремено, не улазећи у специфичну тежину одлуке? 
Колико се чека најдужи захтјев, колико најкраћи, колики је просјек чекања одлуке о 
додјели држављанства?“  

 
Лејла Клокић  
 „Ко су чланови радне групе коју предводи Министарство за људска права и 
избјеглице БиХ и који су разлози због којих се до данас није одговорило на  сугестију 
Савјета националних мањина БиХ да се један од представника Савјета укључи у 
процес ревизије Акционог плана о образовним потребама Рома и осталих националних 
мањина у БиХ?“ 
 
Рифат Долић  

''1. Које све законски установљене подстицаје данас привреда, предузетници,  
      произвођачи у БиХ имају на располагању у покушају одржавања и повећања  
      производе и извоза и очувања радних мјеста у овом времену рецесије које  
      производи очај једнак код послодаваца и код оних који су у свакодневној 
      опасности од губитка посла? 

       2.  Да ли се на средства прикупљена у хуманитарне сврхе позивом на одређене  
   бројеве телефона уплаћује ПДВ или провизија оператерима? А ако је то тачно,  
   што претпостављам, постоји ли могућност и каква је процедура да се овако  
   намјенски прикупљена средства за хуманитарне сврхе ослободе ПДВ-а и  
   оператерске провизије или да се и овај дио средстава издвоји као њихово  
   учешће у хуманитарној акцији?“ 
 

Весна Шаин 
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„Молим Регулаторну агенцију за комуникације да ми одговори када ће 
расписивати конкурс за додјелу радио-фреквенције?“ 

 
Момчило Новаковић  

a) Да ли је Одјељење, односно Сектор за провођење царинских прописа и 
контролу царинских прописа уредно и редовно обављао контролу провођења 
царинских прописа? 

б)  Колико је ова контрола ефикасна односно да ли је основ њеног рада повећан 
      прилив средстава у буџет? 

            ц)  Које случајеве је ово Одјељење контролисало и какви су налази? 
            д)  Шта је предузето у случајевима евентуално утврђених неправилности?  
            е)  Да ли се ефикасно користи опрема коју је овом одјељењу (сектору) донирао  
                  CAFAO и која је то опрема? 
 
Нермина Заимовић-Узуновић  

„Шта је у домену својих надлежности урадило Министарство спољне трговине 
и економских односа БиХ у области заштите животне средине од загађења које је 
резултат рада предузећа инвеститора на цијелој територији БиХ (нпр. Arcelor Mittal)? 

Да ли је и које механизме Савјет министара БиХ, односно ово министарство 
предвидјело као заштиту од инвеститора који долазе у БиХ са прљавим 
технологијама?“ 

 
Адем Хускић  

„Због чега ЈП „Службени лист БиХ“ не примјењује измјене и допуне Закона о 
службеном гласилу БиХ, објављене у 'Службеном гласнику', број 103/09, а посебно 
имајући у виду одредбе Закона о слободи приступа информацијама које је усвојио овај 
парламент а које су објављене у 'Службеном гласнику', број 102/09?''  

 
Ремзија Кадрић  

„Да ли је и колико до сада покретано судских и других поступака правне 
заштите ради поврата имовине и имовинских права у складу са Анексом Г Споразума 
по питању сукцесије бивше СФРЈ?“ 

 
Хусеин Нанић  

„Да ли ће надлежно министарство покренути израду јединствених критеријума 
за категоризацију магистралних путева на нивоу БиХ?“ 

 
Жељко Кузмановић 
 „Молим Управни одбор БХРТ-а и Министарство комуникација и транспорта 
БиХ да ми доставе информацију о донацији Краљевине Саудијске Арабије за 
дигитализацију емитера Јавног РТВ сервиса у БиХ и образложење о потенцијалној 
посредничкој улози фирме HA MEDIA из Загреба у реализацији те донације?“ 
 
Халид Гењац  

„Шта је Регулаторна агенција за комуникације предузела или ће предузети 
поводом реаговања великог броја незадовољних вјерника који су протестовали због 
емитованих садржаја у посљедњим епизодама серије „Луд, збуњен, нормалан?“ 

 
Ад. - 3. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини,  
             предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 8 - 54/09 од 03.  
             06. 2009. (друго читање) 
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Након уводних напомена првог замјеника предсједавајућег Нике Лозанчића, у 
расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић, Ремзија Кадрић, Азра 
Алајбеговић, Бакир Изетбеговић, Хусеин Нанић и министар Средоје Новић. 

 
Шефик Џаферовић предложио је закључак који гласи: 
„Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона  о противминском дјеловању у 

БиХ. Задужује се надлежна комисија да сачини нови извјештај, након 
консултација са ресорним министарством, међународним организацијама и 
представницима кључних земаља донатора.“ 

Предсједавајући је напоменуо да се Дом може изјаснити само о првом дијелу 
закључка, с обзиром да не постоји пословничка могућност за реализацију другог дијела 
закључка. 

„За“ предлог закључка гласала су 24 посланика (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске четири), „против“ је гласало седам посланика а пет је било 
„уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је 
Колегијум одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је 
гласање у другом кругу. 

У другом кругу, „за“ су гласала 24 посланика (из Федерације БиХ 20, из 
Републике Српске четири), „против“ је гласало 12 посланика (из Федерације БиХ три, 
из Републике Српске девет), а нико није био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао 
да је усвојен закључак који сада гласи: 

„Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона  о противминском дјеловању у 
БиХ.“ 

 
Ад. - 4. Предлог закона о заштити нових сорти биља у Босни и Херцеговини,  
             предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 2 – 111 /09 од 01.  
             12. 2009. године (друго читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе. 
 
Дом је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 11),  без 

гласова „против“ и два гласа „уздржан“, усвојио Закон о заштити нових сорти биља у 
Босни и Херцеговини. 

 
Ад. - 5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи Босне  
             и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 –  
             2 - 105/09 од 17. 11. 2009. године (друго читање) 
 

Предсједавајући је дао краће уводне напомене. У расправи је учествовао Славко 
Јовичић. 

Дом је, са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12),  једним 
гласом „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио Закон о измјенама и допунама 
Закона о царинској тарифи Босне и Херцеговине с амандманом усвојеним у Извјештају 
Комисије за спољну трговину и царине који гласи: 

 
Амандман I 

  
У члану 1. у наслову ТАРИФНИ АНЕКС – ТАРИФНЕ КВОТЕ – живе 

животиње, месо и јестиви клаонички производи у колони „Остали услови“ текст ст. 6, 
7. и 8. мијења се и гласи:  
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„Савјет министара БиХ, у зависности од ситуације на домаћем тржишту, у 
консултацијама са Спољнотрговинском комором, те привредним коморама ентитета, 
може предлагати промјене поједини наведених омјера. Сагласност даје Парламентарна 
скупштина БиХ.  

Савјет министара БиХ може, уз сагласнот Парламентарне скупштине БиХ, 
максимално два пута годишње поновити утврђене квоте за поједине тарифне ознаке на 
основу доказа о оправданости те одлуке за привреду БиХ.  

Роба која се ставља у слободан промет, уз коришћење увозних тарифних квота 
подлијеже царинском надзору крајње употребе. Између увозника и прерађивача не 
може бити посредника.“ 

 
Ад. - 6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о политици директних 
             страних улагања у Босни и Херцеговини, предлагач: Савјет министара 
             БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 4 – 115/ 09 од 09.  12. 2009. године (друго 
             читање) 

 
Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене. У расправи су 

учествовали: Велимир Јукић, Славко Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, Салко 
Соколивић, Мехмед Суљкановић, Милорад Живковић, Славко Матић и министар 
Младен Зиројевић. 

 
 У оквиру ове тачке дневног реда, Славко Матић предложио је закључак који 
гласи: 

„Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона 
о политици директних страних улагања у Босни и Херцеговини и враћа се 
надлежној комисији на поновно разматрање.“ 

 
Предсједавајући је напоменуо да се Дом може изјаснити само о првом дијелу 

закључка, с обзиром да не постоји пословничка могућност за реализацију другог дијела 
закључка. 

Дом је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22,из Републике Српске пет), 
једним гласом „против“ и осам гласова „уздржан“,  усвојио закључак Славка Матића 
који сада гласи:  

„Одгађа се изјашњавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона 
о политици директних страних улагања у Босни и Херцеговини.“ 

 
Ад.- 7. и 8. 
 

Предсједавајући Милорад Живковић предложио је а Дом прихватио да се води 
јединствена расправа о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Јавном 
радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине и Предлогу закона о измјенама и 
допунама Закона о Јавном радио-телевизијском сервису Босне и Херцеговине. Није 
било расправе. 

Дом је, са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 11), два 
гласа „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио Закон о измјенама и допунама 
Закона о Јавном радио-телевизијском систему Босне и Херцеговине. 

Затим је Дом, са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), 
два гласа „против“ и једним гласом „уздржан“ , усвојио Закон о измјенама и допунама 
Закона о Јавном радио-телевизијском сервису Босне и Херцеговине. 
 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о комуникацијама,  
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              предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02, - 02 – 3 – 99 /09 од 16.  
              10. 2009. године (друго читање) 
 

       Није било расправе након уводних напомена Милорада Живковића. 
Закон о измјенама и допунама Закона о комуникацијама усвојен је са 32 гласа 

„за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 11), два гласа „против“ и једним 
гласом „уздржан“. 

 
Ад. - 10. Предлог закона о облигационим односима, предлагач: Савјет министара  
               БиХ, закон број: 01,02 – 02 – 5 - 3/10 од 18. 01. 2010. (прво читање) 
 

Након кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: 
Шефик Џаферовић, Екрем Ајановић, Велимир Јукић, Бериз Белкић, Денис Бећировић, 
Милорад Живковић, Ремзија Кадрић и  министар Бариша Чолак. 

„За“ Предлог закона гласало је 25 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика а нико није био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу, „за“ је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика (из Републике Српске), а 
нико није био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона одбијен 
у првом читању. 

 
Ад. - 11. и 12. 
 

На предлог Милорада Живковића, а уз сагласност Дома, водила се јединствена 
расправа о Предлогу закона о ауторским и сродним правима и Предлогу закона о 
колективном остваривању ауторских и сродних права у којој су учествовали: Шефик 
Џаферовић, Мартин Рагуж, Велимир Јукић, Милорад Живковић и директорица 
Института за интелектуално власништво БиХ Лидија Вигњевић. 

 
Закључак је предложио Милорад Живковић. 
 
„За“ Предлог закона о ауторским и сродним правима гласала су 33 посланика 

(из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 11), „против“ је гласао један посланик а 
један је био „уздржан“. Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио Предлог 
закона у првом читању. 

Затим је, са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 11), без 
гласова „против“ и два гласа „уздржан“, Дом усвојио Предлог закона о колективном 
остваривању ауторских и сродних права. 

На крају се Дом изјашњавао о предложеном закључку Милорада Живковића 
који гласи: 

Задужују се Уставноправна комисија Представничког дома и 
Уставноправна комисија Дома народа да, у сарадњи, организују и спроведу јавну 
расправу о Предлогу закона о ауторским и сродним правима и Предлогу закона о 
колективном остваривању ауторских и сродних права, на коју ће, путем средстава 
информисања, бити позвана сва заинтересована правна и физичка лица са 
територије БиХ. 

Дом је једногласно усвојио наведени закључак са 36 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ 23, из Републике Српске 13). 
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Ад. - 13. Предлог закона о измјени и допунама Закона о царинској политици Босне  
                и Херцеговине, предлагач: Савјет министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02  
                – 2 - 1/10 од 06. 01. 2010. године (прво читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

 
''За'' Предлог закона гласало је 27 посланика (из Федерације БиХ 23, из 

Републике Српске четири), „против“ је гласао један а осам посланика било је 
„уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске већине, те да 
ће се Колегијум као комисија покушати усагласити у року од три дана, о чему ће 
обавијестити Дом.  
 
Ад. - 14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о основама безбједности  
               саобраћаја на путевима у Босни  и Херцеговини, предлагач: Савјет  
               министара БиХ, закон број: 01, 02 – 02 – 3 - 8/10 од 19. 01. 2010. године  
               (прво читање) 
                
           Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали Бранко 
Докић и Мирко Околић.   

 
Предлог закона усвојен је у првом читању са 35 гласова „за“ (из Федерације 

БиХ 23,из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 

Ад. - 15. Предлог закона о радном времену, обавезним одморима мобилних  
                радника и уређајима за евидентирање у друмском превозу, предлагач:  
                Савјет министара БиХ, закон број: 01,02 – 02 – 3 - 2/10 од 08. 01. 2010.  
                (прво читање) 
 

Није било расправе након уводних напомена предјседавајућег. 
 

Предлог закона је усвојен у првом читању са 35 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ 23, из Републике Српске 12), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 

 
Ад. - 16. Предлог закона о измјенама и допунама Оквирног закона о високом  
               образовању, предлагач: посланик Денис Бећировић, закон број. 01 – 02 – 7  
               - 108/09 од 24. 11. 2009. године (прво читање) 
 

Предсједавајући је дао кратке уводне напомене. У расправи су учествовали: 
Драго Калабић, Денис Бећировић, Мирјана Малић, Бранко Докић, Момчило 
Новаковић, Селим Бешлагић, Мирко Околић, Нермина Заимовић-Узуновић, Бериз 
Белкић, Винко Зорић, Славко Матић, Шемсудин Мехмедовић и Саво Ерић. 

„За“ Предлог закона гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика а четири су била „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу, „за“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика (из Републике Српске), а 
четири „уздржано“ .  
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Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона одбијен у првом читању. 
 
Предсједавајући Живковић дао је на гласање предлог да се данашња сједница 

прекине и да наставак буде у сриједу, 10. фебруара 2010. у 10 часова. Овај предлог је 
усвојен са 22 гласа „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске осам), без гласова 
„против“ и два гласа „уздржан“. 

 
Сједница је прекинута у 11.40 часова. 
 
Наставак 71. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 

БиХ одржан је 10. фебруара 2010. године. 
 
Сједница је почела у 10 часова. 
 

 Сједници је присуствовало 37 посланика.  
 
 Сједници нису присуствовали: Екрем Ајановић, Рифат Долић, Јерко Иванковић 
Лијановић, Сефер Халиловић (оправдали изостанак) и Златко Лагумџија. 
 

Из Савјета министара БиХ присуствовали су министри: Средоје Новић и Рудо 
Видовић. 

Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
УСАИД/ПСП у БиХ,  те невладине организације Центри цивилних иницијатива. 
 

Предсједавајући је подсјетио да је први дио сједнице завршен расправом о тачки 
16. тако да слиједи: 
 
Ад. - 17. Предлог закона о порезу на додату вриједност с Мишљењем комисије за  
               финансије и буџет (предлагач: Клуб посланика СНСД-а, закон број: 01- 
               02-4-35/09 од 10. 04. 2009. године) 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

„За“ Мишљење Комисије гласало је 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало пет посланика а 11 је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, прешло се у други круг 
гласања. 

У другом кругу, „за“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало осам посланика (из Федерације БиХ 
четири, из Републике Српске четири), а осам је било „уздржано“.  

Предсједавајући је констатовао да је Дом прихватио негативно мишљење 
Комисије за финансије и буџет, те је Предлог закона о порезу на додату вриједност 
одбијен у првом читању. 

 
Ад. - 18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               Предлогу закона о допуни Кривичног закона Босне и Херцеговине,  
               предлагач: посланик Денис Бећировић – закон у првом читању 
 
 Предсједавајући Живковић дао је кратке уводне напомене. Није било расправе. 
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Предлог закона усвојен је у првом читању са 23 гласа „за“ (из Федерације БиХ 
21,из Републике Српске два), осам гласова „против“ (из Републике Српске) и четири 
гласа „уздржан“. 

 
Ад. - 19. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
               Предлогу закључка посланика Винка Зорића са 68. сједнице Дома, 

одржане 30. 12. 2009. године, који гласи: „Из буџетске резерве биће 
издвојено  700.000. КМ за врхунске резултате спортиста. Средствима ће 
располагати Министарство цивилних послова БиХ, односно Савјет 
министара БиХ, по јасно утврђеним критеријумима а могу их добити 
савези регистровани на нивоу Босне и Херцеговине чије су репрезентације 
постигле успјехе на међународним такмичењима. Средства се додјељују 
током године кад буде остварен добар резултат. Исто тако, Министарство 
може подржати међународна такмичења на нивоу репрезентација“ 
(одгођено изјашњавање на 70. сједници, одржаној 21. 01. 2010. године) 

 
 Предсједавајући је дао кратке уводне напомене, те је информисао Дом да су 
Колегијум Дома и Колегијум Дома у проширеном саставу установили да је у закључку 
направљена техничка грешкам - умјесто 300.000 КМ наведен је износ од 700.000 КМ. 
Колегијум Дома је, у складу са чланом 80. став (3) Пословника,  постигао сагласност 
новим рјешењем које није било предмет гласања у Дому, тако се новчани износ од 
700.000 КМ мијења новчаним износом од 300.000 КМ. 

За измијењени закључак гласала су 33 посланика (из Федерације БиХ 22, из 
Републике Српске 11), нико није гласао „против“ а два посланика су била „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио закључак који сада гласи: 

„Из буџетске резерве биће издвојено 300.000 КМ за врхунске резултате 
спортиста. Средствима ће располагати Министарство цивилних послова БиХ, 
односно Савјет министара БиХ, по јасно утврђеним критеријумима, а могу их 
добити савези регистровани на нивоу Босне и Херцеговине чије су репрезентације 
постигле успјехе на међународним такмичењима. Средства се додјељују током 
године кад буде остварен добар резултат. Исто тако, Министарство може 
подржати међународна такмичења на нивоу репрезентација“. 
 
Ад. - 20. Извјештај о ревизији извршених донација Високог судског и тужилачког  
                савјета Босне и Херцеговине у периоду 2006 – 2008 (материјал  
                Канцеларије за ревизију институција БиХ, акт број: 01,02-16-1-1372/09 од 
                07. 12. 2009. године) 
 

Након кратких уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: 
Хусеин Нанић, Бериз Белкић, Садик Бахтић и Бајазит Јашаревић. 

 
Хусеин Нанић предложио је закључак. 
 
Дом је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 12), без 

гласова „против“ и једним гласом „уздржан“  усвојио Извјештај о ревизији извршених 
донација Високог судског и тужилачког савјета Босне и Херцеговине у периоду 2006 – 
2008, с Мишљењем Комисије за финансије и буџет и закључцима садржаним у 
Мишљењу који гласе: 

 „1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Високи 
судски и тужилачки савјет БиХ да сачини детаљан акциони план за 
отклањање свих пропуста и недостатака који су наведени у Извјештају 
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о ревизији извршених донација, с посебним нагласком на едукацију 
особља за спровођење процедура јавних набавки, те да у најкраћем року 
реализује наведене ревизорске препоруке. 

  2.  Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ изражава подршку 
Високом судском и тужилачком савјету БиХ на реализацији пројеката 
из области реформе правосуђа.“ 

 
Дом, је са 16 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске један), 

четири гласа „против“ и 15 гласова „уздржан“,  усвојио закључак Хусеина Нанића који 
гласи: 

„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ изражава своју 
захвалност свим донаторима средстава и опреме Високом судском и тужилачком 
савјету БиХ за потребе реформе правосуђа.“ 

 
Ад. - 21 Извјештај о ревизији Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и  
              Херцеговине за 2008. годину (материјал Канцеларије за ревизију 
              институција БиХ, акт број: 01,02 – 16-1-1375/09 од 07. 12. 2009. године) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене, након чега није било расправе у оквиру 
ове тачке дневног реда. 

  
Дом је, са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 12), без 

гласова „против“ и три гласа „уздржан“,  усвојио Извјештај о ревизији Јавног радио-
телевизијског сервиса Босне и Херцеговине за 2008. годину с Мишљењем Комисије за 
финансије и буџет и закључцима садржаним у Мишљењу који гласе: 

„1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује 
менаџмент и Управни одбор Радио-телевизије БиХ да сачине детаљан 
акциони план за отклањање свих пропуста и недостатака који су 
наведени у ревизорском извјештају Канцеларије  за ревизију 2008. 
године, на основу којег ће у најкраћем року реализовати све наведене 
ревизорске препоруке. 

 2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује 
менаџмент и Управни одбор Радио-телевизије БиХ да реализују 
закључке Представничког дома број 1 и 3 са 55. сједнице, одржане 10. 
06. 2009. године, који се односе на израду плана санације и 
консолидације Радио-телевизије БиХ и испитивање присуства 
монопола у раду маркетиншких агенција на маркетиншком тржишту 
јавних сервиса у БиХ, у сарадњи са Конкуренцијским савјетом БиХ.“ 

 
Ад. - 22. Избор три члана Управног одбора Агенције за развој високог образовања  
                и обезбјеђивање квалитета на период од три године (Предлог јединствене  
                ранг-листе кандидата Привремене заједничке комсије оба дома ПСБиХ,  
                бр. 01,02-50-1-49-5/10 од 18. 01.2010. године) 
 

Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене, те подсјетио Дом да је 
Привремена заједничка комисија оба дома Парламентарне скупштине БиХ за 
спровођење процедуре за избор три члана Управног одбора Агенције за развој високог 
образовања и обезбјеђивање квалитета доставила Предлог јединствене ранг-листе од 
три кандидата, а то су: 

1. Аида Абаџић-Хоџић 
2. Владо Мајсторовић 



15 
 

3. Миљан Попић 
 

Дом, у складу са чланом 51. став (9) Оквирног закона о високом образовању у 
БиХ, именује три члана на период од једне године. 

 
У расправи су учествовали: Мартин Рагуж, Азра Хаџиахметовић, Халид Гењац 

и секретар Дома Бранка Тодоровић. 
 
Азра Хаџиахметовић предложила је закључак који гласи: 
„Одгађа се изјашњавање о избору три члана Управног одбора Агенције за 

развој високог образовања и обезбјеђивање квалитета до наредне сједнице. 
Прилог извјештају Комисије чиниће и биографије кандидата који испуњавају 
конкурсом предвиђене услове. Представнички дом изјашњаваће се појединачно о 
сваком кандидату а не о јединственој листи.“ 

„За“ Предлог закључка гласало је 17 посланика (из Федерације БиХ 15, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало осам посланика а 10 је било „уздржано“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, прешло се у други круг 
гласања. 

У другом кругу, „за“ је гласало 17 посланика (из Федерације БиХ 15, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 10 посланика (из Федерације БиХ пет, из 
Републике Српске пет), а седам је било „уздржано“. Представнички дом је усвојио 
наведени закључак. 

 
Ад. - 23. Именовање члана Сталне делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
               Парламентарној скупштини Медитерана (умјесто преминулог посланика 
               Јозе Крижановића) из Представничког дома 
 

Предсједавајући је навео да је предлог Колегијума у проширеном саставу да 
члан из Представничког дома буде Јерко Иванковић Лијановић. У расправи је 
учествовао Винко Зорић. 

Са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 13), без гласова 
„против“ и једним гласом „уздржан“, Дом је именовао Јерка Иванковића Лијановића за 
члана Сталне делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини 
Медитерана, из Представничког дома. 
 
Ад. - 24. Изјашњавање о иницијативи посланика Мирјане Малић за покретање  
                активности надлежних државних органа (Савјета министара БиХ и  
               Парламентарне скупштине БиХ) за промјену Устава БиХ и Изборног  
               закона БиХ у складу са правоснажном одлуком Европског суда за људска 
               права 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене. У расправи су учествовали: Мирјана 
Малић, Бериз Белкић, Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић, Селим Бешлагић, Бранко 
Докић, Бакир Изетбеговић, Мартин Рагуж, Нико Лозанчић, Денис Бећировић, Садик 
Бахтић, Халид Гењац, Драго Калабић, Адем Хускић, Милорад Живковић, Милица 
Марковић, Азра Хаџиахметовић, Славко Јовичић, Винко Зорић и секретар Дома Бранка 
Тодоровић. 

 
Закључке су предложили Мирјана Малић и Бранко Докић. 
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Са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 12), без гласова 
„против“ и једним гласом „уздржан“, Дом је усвојио Иницијативу. 

Затим је, са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске пет), 
без гласова „против“ и девет гласова „уздржан“, Дом усвојио и закључак Мирјане 
Малић који гласи: 

„1. Задужују се Савјет министара БиХ и Централна изборна комисија да до 
краја фебруара 2010. године сачине план активности (одреде задужења 
и рокове) за измјену Устава БиХ и неопходне измјене Изборног закона 
БиХ - које би значиле потпуну примјену Одлуке Међународног суда за 
људска права и отклањање дискриминаторских одредаба из Устава БиХ 
прије заказивања Општих избора 2010. године. 

  2.Представнички дом разматраће предложени план на редовној сједници 
Представничког дома 10. марта 2010. године.“ 

 
Бранко Докић је одустао од предложеног закључка. 
 

Ад. - 25. Изјашњавање о иницијативи посланика Адема Хускића за уврштавање у  
               дневни ред Представничког дома тачке: Одлука о проглашењу 27.  
               јануара Даном сјећања на жртве холокауста 
 

Милорад Живковић дао је уводне напомене. У расправи су учествовали: Адем 
Хускић, Денис Бећировић, Бакир Изетбеговић, Милорад Живковић, Мартин Рагуж, 
Бериз Белкић, Азра Хаџиахметовић и Велимир Јукић. 

 
 Представнички дом је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике 
Српске 11), без гласова „против“ и два гласа „уздржан“,  усвојио Иницијативу. 
 

Из расправе је проистекао сљедећи закључак:  
„Задужује се Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, 

имиграцију, избјеглице, азил и етику да, на основу стенограма са данашње 
расправе, у сарадњи са предлагачем сачини предлог акта којим би се задужио 
Савјет министара БиХ да на адекватан начин приступи доношењу акта за 
обиљежавање овог дана.“ 
 Дом је, са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 11), без 
гласова „против“ и два гласа „уздржан“,  усвојио наведени закључак. 
 
Ад. - 26. Изјашњавање о иницијативи посланика Адема Хускића за уврштавање у  
               дневни ред Представничког дома тачке: Одлука о проглашењу 11. јула  
               Даном сјећања на жртве геноцида у Сребреници 

 
Након што је предсједавајући Милорад Живковић дао кратке уводне напомене, 

у расправи је учествовало Адем Хускић. 
„За“ иницијативу су гласала 23 посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике 

Српске два), „против“ је гласало 11 посланика а један је био „уздржан“. 
Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине, па је Колегијум 
одмах спровео усаглашавање. Како није постигнута сагласност, обављено је гласање у 
другом кругу. 

У другом кругу, „за“ је гласало 25 посланика (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), „против“ је гласало 11 посланика (из Републике Српске), а 
нико није био „уздржан“. Представнички дом није усвојио ову иницијативу. 
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Ад. - 27. Изјашњавање о иницијативи посланика Ремзије Кадрића, Садика  
                Бахтића и Адема Хускића за уврштавање у дневни ред Представничког  
                дома тачке: Покретање процедуре за разрјешење Управног одбора  
                Радио-телевизије Босне и Херцеговине 
 

  Предсједавајући Живковић дао је уводне напомене, након чега су у расправи 
учествовали: Ремзија Кадрић, Бранко Докић и Бакир Изетбеговић. 

 
 Дом је, са 18 гласова „за“ (из Федерације БиХ 10, из Републике Српске осам), 15 

гласова „против“ и три гласа „уздржан“,  усвојио иницијативу. 
Дом је, са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске 13), без 

гласова „против“ и два гласа „уздржан“,  усвојио закључак садржан у Мишљењу 
Комисије за саобраћај и комуникације који гласи: 

 „Предлаже се Представничком дому да, у складу са чланом 26. став 4. 
Закона о Јавном радио-телевизијском сервису БиХ, затражи мишљење 
Регулаторне агенције за комуникације о Иницијативи за покретање процедуре за 
разрјешење Управног одбора Радио-телевизије БиХ.“ 

 
Ад. - 28. Измјене у чланству комисија Представничког дома и заједничке комисије 
                оба дома: 

a) Селим Бешлагић именује се за члана Заједничке комисије за одбрану 
и безбједност БиХ, 

б)  Нермина Заимовић-Узуновић именује се за члана Комисије за 
      спољну трговину и царине 

                  ц)  Нермина Заимовић-Узуновић именује се за члана Комисије за  
                        равноправност полова, умјесто преминулог Јозе Крижановића 

 
Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 

дневног реда.  
„За“ предлог измјена гласала су 33 посланика (из Федерације БиХ 21, из 

Републике Српске 12), нико није био „против“ а два су била „уздржана“, те је Дом 
именовао: 

a) Селима Бешлагића за члана Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, 
b) Нермину Заимовић-Узуновић за члана Комисије за спољну трговину и царине 
c) Нермину Заимовић-Узуновић за члана Комисије за равноправност полова 

 
Ад. - 29. Именовање три представника из Представничког дома ПСБиХ у 
               Комисију за избор и праћење рада Агенције за превенцију корупције и  
               координацију борбе против корупције 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. У расправи су учествовали Азра 
Хаџиахметовић и Бакир Изетбеговић. 

 Азра Хаџиахметовић предложила је да се из Представничког дома именују 
чланови Колегијума Дома: Милорад Живковић, Нико Лозанчић и Бериз Белкић. 
 Бакир Изетбеговић предложио је да један од чланова буде Хусеин Нанић. 
 
 Дом је гласао о предлогу Азре Хаџиахметовић, те је са 20 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 10, из Републике Српске 10), осам гласова „против“ и осам гласова 
„уздржан“ прихватио да се у Комисију за избор и праћење рада Агенције за превенцију 
корупције и координацију борбе против корупције именују: Милорад Живковић, Нико 
Лозанчић и Бериз Белкић. О предлогу Бакира Изетбеговића није се гласало. 
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Ад. - 30. Закључак:Задужује се Савјет министара БиХ, са посебним 
                уклоном на надлежности Министарства безбједности, Министарства  
                правде, Министарства за људска права и избјеглице и Министарства  
                иностраних послова, да припреми информацију о акцији „Свјетлост“,  
                изведеној 02. 02. 2010. године, са предлогом мјера и даљих активности,  
                најкасније до наредне сједнице 
 

  Након уводних напомена Милорада Живковића, у расправи су учествовали: 
Момчило Новаковић, Денис Бећировић, Бранко Докић и Ремзија Кадрић. 

  У току расправе извршене су корекције закључка у смислу да се из текста 
бришу ријечи: „са предлогом даљих мјера“. Закључак сада гласи: 

„Задужује се Савјет министара БиХ, са посебним уклоном  на надлежности 
Министарства безбједности, Министарства правде, Министарства за људска 
права и избјеглице и Министарства иностраних послова, да припреми 
информацију о акцији „Свјетлост“, изведеној 02. 02. 2010. године, и даље 
активности, најкасније до наредне сједнице.“ 

 
 Дом је усвојио закључак са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике 
Српске 13), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 
Ад. - 31. Разматрање иницијативе за доношење одлуке о формирању привремене  
                комисије Представничког дома за израду Предлога закона о попису  
                становништва, домаћинстава и станова у Босни и Херцеговини 2011.  
                године 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене. У расправи је учествовао Бранко 
Докић. 

 
Дом је једногласно, са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике 

Српске 13), усвојио ову иницијативу, уз задужење предлагача да достави предлог 
закључка који ће бити тачка дневног реда на наредној сједници Дома. 

  
Ад. - 32. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Споразума између Министарства иностраних послова Босне и Херцеговине 
и Федералног министарства европских и међународних послова Републике 
Аустрије о сарадњи у области развоја, 

б)  Уговора о кредиту за пројекат изградње постројења за десумпоризацију  
       горивних гасова за термоелектрану Угљевик између Јапанске агенције за  
       међународну сарадњу и Босне и Херцеговине, 

               ц)  Уговора о зајму и пројекту између KfW, Франкфурт  на Мајни, и Босне и  
                      Херцеговине и Републике Српске и Града Бањалуке - Водоснабдијевање и  
                      канализација у граду Бањалуци (компонента 1: водоснабдијевање), 
               д)  Уговора о финансирању и пројекту између KfW, Франкфурт на Мајни, и  
                     Босне и Херцеговине и Републике Српске и Града Бањалуке – Градски  
                     систем водоснабдијевања и одвођења отпадних вода у граду Бањалуци  
                     (компонента 2: системи за одвођење отпадних вода ), 
             е)  Споразума о зајму између Босне и Херцеговине, коју заступа  
                  Министарство финансија и трезора, и Мађарске извозно-увозне банке  
                  за пројекат - Третман отпадних вода у општини Тузла, 
            ф)  Споразума између Босне и Херцеговине и Чешке Републике о  
                  избјегавању двоструког опорезивања у односу на порезе на доходак и  
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                  на имовину, 
            г)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Федеративне  
                 Републике Бразил о ослобађању од виза за носиоце дипломатских,  
                 званичних и службених пасоша, 
            х)  Амандмана на Устав Међународне организације рада из 1997. године. 

 
 

Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да је надлежна Комисија за спољне 
послове дала позитивно мишљење о споразумима, након чега није било расправе. 

Затим је дао на гласање предлог да се обави јединствено гласање о свим 
споразумима. 

„За“ овај предлог је гласало 35 посланика (из Федерације БиХ 23, из Републике 
Српске 12), један посланик је гласао „против“ а нико није био „уздржан“. Предсједавајући  је 
констатовао да је Дом прихватио наведени предлог. 

Дом је једногласно, са 35 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 
13), дао сагласност за ратификацију свих  споразума од а) до х). 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 

 Сједница је завршена у 14.40 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 71.  сједнице Представничког дома. 
 

 
              СЕКРЕТАР                                            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                      ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                     др Милорад Живковић  
 


